
 
 

LAEVA    VALLAVOLIKOGU 

ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              
 
Laeva                                            24. 04. 2012  nr 29 
Algus kell 15.30, lõpp kell 18.40 
Juhatas Elviire Villa 
Protokollis Juta Mäesepp 
Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Ivar Ordning, Arvo Pennonen, Priit 
Raidvee,  Külli Suvi, Endel Sõster, Elviire Villa.    
Puudus: Kaido Põdersoo.  
Külli Suvi lahkus istungilt kell 16.30 
 
Osalesid: vallavanem Maris Aleksašin, finantsjuht-pearaamatupidaja Ulvi Viilvere,   vallasekretär 
Helen Mägi. 
 

Vallavolikogu esimees Elviire Villa avas istungi ning teavitas volikogu liikmeid sellest, et on 
esitanud vallasekretärile avalduse volikogu  revisjonikomisjoni esimehe  kohalt tagasiastumise 
kohta alates 25. aprillist ja Eesti Keskerakonna Laeva osakonna otsusest astuda 
valitsuskoalitsioonist välja. Ta andis teada, et seda otsust ei tehtud kergekäeliselt ja kaalutlemata. 
Peamiseks põhjuseks sai puudujäägid valla juhtimises, eelkõige arenduse ja planeerimise 
valdkonnas. 
Edaspidi tegutseb Eesti Keskerakond Laeva vallavolikogus iseseisvalt.  
 
Vallavolikogu liige Endel Sõster edastas volikogu esimehele valimisliidu poolt nelja volikogu 
liikme allkirjaga ettepaneku umbusaldamise avaldamise algatamiseks vallavanem Maris 
Aleksašinile. 
Istungi juhataja teavitas volikogu liikmeid ettepaneku sisust. (ettepanek lisatud protokollile). 
 
Päevakorra projekt: 
1. Laeva valla eelarvest mittetulunduslikuks tegevuseks toetuste taotlemise kord 
2. Hangete korraldamise kord Laeva vallas  
3. Kodu- ja transporditeenuste osutamise tingimused ja kord Laeva vallas 
4. Laeva Vallavolikogu 25.08.2009. a otsuse nr 182 muutmine 
5. Loa andmine vallavara võõrandamiseks 
6. Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri kinnitamine ning koosseisus muudatuste tegemine 
7. Vallavanema info  
 
Päevakorra projekti muudatusettepanekuid ei tehtud ja selle kinnitamise poolt päevakorrana oli 8 
volikogu liiget. 
 

 

1. Laeva valla eelarvest mittetulunduslikuks tegevuseks toetuste taotlemise kord 

Vallavanem Maris Aleksašin teavitas volikogu, et eelnõusse on need muudatusettepanekud 
sisseviidud, mida eelmisel volikogu istungil tehti. Seejärel andis ta lühiülevaate MTÜ-de 
ümarlaual arutatu  kohta. 
Istungi juhataja pani esialgu hääletusele enda poolt tehtud parandusettepanekud eelnõule: 



 

1. Sõnastada § 1 lg 4  järgmiselt:  
(4) Toetuse andmine otsustatakse vallavolikogu otsusega või vallavalitsuse korraldusega (poolt 5 
volikogu liiget ). 
2. Lisada § 1  lg 5 ja sõnastada see järgmiselt: 
(5)Toetuse saajate nimekiri koos toetuse suurusega avaldatakse Laeva valla veebilehel (poolt 8 
volikogu liiget ). 
Seejärel pani istungi juhataja hääletusele sotsiaalkomisjoni ning haridus-, kultuuri- ja 
noorsookomisjoni koosolekutel tehtud parandusettepanekud: 
3. Sõnastada § 2 lg 1 järgmiselt: 
(1) Ürituse läbiviimise toetust võivad taotleda Laeva valda registreeritud MTÜ-d, seltsingud, 
sihtasutused ja füüsilised isikud (poolt 4 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget) 
Kuna parandusettepanek sai võrdselt poolt ja vastu hääli, siis lepiti kokku, et füüsiline isik esitab 
vajaduse korral taotluse seltsingu kaudu. 
Volikogu liige Külli Suvi lahkub istungilt.       
4. Sõnastada § 2 lg 5 järgmiselt: 
(5) Toetust antakse tegevuseks, milleks on olemas taotleja omafinantseering vähemalt 10 % 
ulatuses taotletava toetuse kogumahust.  
Volikogu liige Jüri Koster tegi ettepaneku, et omafinantseering  oleks 15 % taotletava toetuse 
kogumahust. 
Istungi juhataja paneb hääletusele kõigepealt komisjonide ettepaneku ja seejärel Jüri Kosteri 
ettepaneku. Kes on selle poolt, et omafinantseering on vähemalt 10 % ulatuses taotletava toetuse 
kogumahust? 
Poolt 2 volikogu liiget, vastu ei hääletatud  ja erapooletuks ei jäädud. 
Kes on selle poolt, et omafinantseering on 15 % taotletava toetuse kogumahust? 
Poolt 5 volikogu liiget. 
Elviire Villa tegi ettepaneku, et mitte kehtestada mittetulunduslikuks tegevuseks toetuste 
taotlemise korda,  vaid jätkata veel lugemist, sest antud korras vajavad  täpsustamist veel mitmed 
punktid, näiteks tuleks täpsemalt lahti kirjutada MTÜ-de tegevustoetusega seotu. Kõikide valla 
mittetulundusühingute jaoks peaks olema selge kui suures ulatuses antakse tegevustoetust, st 
korras peaks olema väljatoodud antava tegevustoetuse suurus, näiteks toetuse piirmäär on 300 
eurot, kuid mitte rohkem kui 75% tegevuskuludest. Täpsustada oleks korras vaja ka lepinguga 
seotud, järelvalve ja aruandluse osa, kuna siin esineb erinevate punktide vahel vasturääkivusi.  
Volikogu liige Arvo Pennonen teeb ettepaneku kord vastu võtta. 
Istungi juhataja paneb hääletamisele ettepaneku katkestada eelnõu II lugemine, korda veel 
parandada ja võtta see vastu järgmisel volikogu istungil. 
Poolt – 2, erapooletu –1, ei hääleta 4 volikogu liiget. 
Kes on selle poolt, et võtta määruse eelnõu “Laeva valla eelarvest mittetulunduslikuks tegevuseks 
toetuste taotlemise kord” koos juba hääletatud parandusettepanekutega vastu määrusena? 
Poolt 4 -,  erapooletu-1, ei hääleta 2 volikogu liiget. 
OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 63 “Laeva valla eelarvest mittetulunduslikuks tegevuseks 
toetuste taotlemise kord” 
 

2. Hangete korraldamise kord Laeva vallas  
Kuulati vallasekretär Helen Mägi  selgitusi eelnõu kohta.  
Elviire Villa tegi ettepaneku lisada paragrahvile 1 lõige 4 – käesolevat korda rakendatakse 
koostoimes riigihangete seaduse ja selle alusel kehtestatud õigusaktidega. 
Hangete planeerimise juures (§ 5) pidas ta ebatõenäoliseks, et uue aasta eelarve jõutakse Laeva 
vallas vastu võtta juba detsembris. Tema ettepanek oli, et korda võiks parandada selliselt, et 
andmed hankeplaani jaoks esitatakse vastava valdkonna eest vastutavate juhtide poolt koos 



 

järgmise aasta eelarve projektiga ning hankeplaan iseenesest kinnitatakse peale eelarve 
vastuvõtmist. 
Veel märkis ta, et kõik hankekomisjoniga seotud paragrahvid võiks järjestada ja koondada omaette 
peatükki. Muuta tuleks veel alljärgnevaid paragrahve nagu § 11 lõige 1, mis võiks sõnastada 
selliselt, et riigihanke eest vastutav isik on hankekomisjoni liige, kes; 
§  24 välja jätta, kuna põhimõtteliselt on see seotud hankeplaaniga; 
§  17 lg 1 p 2- ajalehes avaldamine jätta ära, tegemist ebaotstarbeka kuluga; 
§ 17 lg 1 p 4  pakkumuse maksumust mitte avaldada, avalikustamine toimub kolmandatele 
isikutele teabenõudega. 
Tulenevalt sellest, mis koalitsioonilepingus hangete  kohta on kirjapandud tegi Elviire Villa 
ettepaneku  parandada § 16 lõikes 1 toodud hangete maksumusi selliselt, et  asjade ostmisel või 
teenuse tellimisel oleks 10 000 asemel  3200 eurot ja  ehitustööde tellimisel 30 000 asemel  4 000 
eurot.  
Hääletamistulemusena antud ettepanekut ei toetatud (poolt 3 volikogu liiget, vastu 4 volikogu 
liiget).  Üksmeelselt toetati, et eelnõusse viiakse sisse vajalikud täiendused ja parandused ning 
lõpetatakse eelnõu I lugemine. 
 
3. Kodu- ja transporditeenuste osutamise tingimused ja kord Laeva vallas 

Kuulati sotsiaal- ja noorsootööjuht Maire Jõgi selgitusi eelnõu kohta.  
Istungi juhataja selgitas, et kodu- ja transporditeenuste loetelu võib olla äratoodud määruse lisas, 
kuid mahud ja maksumus tuleb siiski kehtestada määrusega. 
Toimus arutelu. 
Otsustati, et eelnõusse viiakse sisse vajalikud täiendused ja parandused ning lõpetatakse eelnõu I 
lugemine ( poolt –7 volikogu liiget). 
 
4. Laeva Vallavolikogu 25.08.2009. a otsuse nr 182 muutmine 
Kuulati vallavanem Maris Aleksašini selgitust eelnõu kohta. 
Istungi juhataja selgitas, et kui muudetakse õigusakti, siis tuleb alati märkida ka pealkiri. Antud 
juhul on tegemist volikogu otsusega „Peremehetu ehitise tuvastamine“ ja selle preambula 
muutmisega, mitte volikogu otsustuse muutmisega. Otsuse eelnõu resultatiivosast ei selgu, miks 
on vaja muuta volikogu 25.08.2009. a otsuse nr 182 preambulat?   Saadud vastusest ja volikogu 
varasema otsuse preambulas kirjapandust lähtudes  leiab Elviire Villa, et otsuse preambula 
muutmise asemel tuleks hoopis vallavolikogu 25.08.09  otsus nr 182 tühistada, sest tema arvates ei 
ole tegemist  peremehetu ehitise tuvastamisega  ja eelmine volikogu on eksinud otsuse 
vastuvõtmisel.  Elviire Villa palus oma arvamuse protokollis ära märkida. 
Ivar Ordning avaldas arvamust, et  asjaga edasi minemiseks tuleb otsust nii muuta nagu  
maavalitsus ütleb.   
Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et otsuse eelnõu “Laeva Vallavolikogu 
25.08.2009. a otsuse nr 182 “Peremehetu ehitise tuvastamine” preambula muutmine“ võtta vastu 
otsusena? 
Poolt – 4, vastu – 2, erapooletu – 1volikogu liige. 
OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 105 Laeva Vallavolikogu 25.08.2009. a otsuse nr 182 
“Peremehetu ehitise tuvastamine” preambula muutmine 
 
 
5. Loa andmine vallavara võõrandamiseks 
Kuulati vallavanem Maris Aleksašini selgitust eelnõu kohta. 
Istungi juhataja selgitas, et kõigepealt peab olema vastu võetud volikogu otsus loa taotlemise kohta 
vallavara võõrandamiseks (maareformiseadus § 25 lg 3), sest võib olla keskkonnaminister ei 
annagi luba võõrandamiseks, vaid ütleb, et kasutage hoonestusõigust või andke kasutusvaldusse.  



 

Alles loa saamisel saab vastu võtta võõrandamise otsuse. Loa taotlemise otsus peab olema  
motiveeritud, st volikogu peab põhjendama ära, miks tahetakse just võõrandada.  Kaaluda võiks ka 
maa sihtotstarve muutmist, sest sotsiaalmaa müük ei ole nii  kasumlikum. 
Vallavalitsusel tuleb sellega edasi tegeleda ja esitada volikogu järgmisele istungile õige otsuse 
eelnõu. 
Ettepanekuga nõustusid kõik volikogu liikmed. 
 
6. Vallavalitsuse liikmete arvu ja struktuuri kinnitamine ning koosseisus muudatuste 

tegemine 
Arvo Pennonen tegi ettepaneku, et arvestades olukorda, kus volikogu 4 liiget on teinud ettepaneku 
umbusalduse avaldamiseks vallavanemale, siis tema ei poolda praegusel hetkel selle 
päevakorrapunkti arutamist. 
Ettepanekuga nõustusid ka teised volikogu liikmed ning otsuse eelnõu lülitati päevakorrast välja. 
 
7. Vallavanema info  

Vallavanem Maris Aleksašin andis  ülevaate vallavalitsuse tegemistest volikogu istungite vahelisel 
perioodil. Volikogu võttis info teadmiseks. 
 
 
Lepiti kokku, et järgmine volikogu istung toimub 15. mail. 
 
 
 
 
 
Elviire Villa 
Vallavolikogu esimees 
 
 
 
 


